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Muistio 

Maakuntien viitearkkitehtuurin 15. työpaja 

Aika  23.5.2018 klo 12:30 – 16:00 
 
Paikka  VM, Mariankatu 9, Helsinki 
  Etäyhteysmahdollisuus   
 
Osallistujat  Dea Crichton-Turley, neuvotteleva virkamies, työ- ja elinkeinoministeriö 
  Jari Soininen, erityisasiantuntija, sisäministeriö 
  Jani Jussila, erityisasiantuntija, Suomen Kuntaliitto 

Veijo Terho, arkkitehtuurijohtaja, Vimana Oy 
Valia Wistuba, kehittämispäällikkö, Espoon kaupunki 
Saku Härkönen, erityisasiantuntija, ympäristöministeriö                                                                                   
Jaakko Ståhlberg, kehittämispäällikkö, Turun kaupunki                                            
Antti Vertanen, tietohallintojohtaja, maa- ja metsätalousministeriö                             
Päivi Virtanen, eritysasiantuntija, VM, JulkICT-osasto, puheenjohtaja                  
Sanna Vähänen, erityisasiantuntija, VM, JulkICT-osasto, sihteeri                           
Tatu Ulvila, vanhempi palveluarkkitehti, Gofore Oy                                                
Janne Pehkonen, palveluarkkitehti, Gofore Oy                                                                 
Jarno Naukkarinen, palveluarkkitehti, Gofore Oy 

1. Työpajan avaus ja asialistan hyväksyminen  

Työryhmän sihteeri Vähänen avasi kokouksen klo 12:35.  

Maakuntien arkkitehtuuriverkoston kokous pidetty edellisellä viikolla. 
Tapaamisessa esitelty Varsinais-Suomen ja Uudenmaan maakuntien työtä sekä 
suunniteltu kesäkuun tapaamisen aiheita. Projektiryhmän jäsenet ovat 
tervetulleita osallistumaan kesäkuun tapaamiseen, joka järjestetään 14.6. 
Helsingissä. Esitettiin kasvupalvelu-viraston valmistelun tilannekatsausta 
asialistalle.  

2. Edellisen työpajan muistio 

Puheenjohtaja Virtanen esitteli edellisen työpajan muistion. Hyväksyttiin edellisen 
työpajan muistio muutoksitta.  

3. Kommenttikierrosten ja lausuntokäsittelyn yhteenveto 



 

 

Lausuntojen käsittely on meneillään, purettu noin 460 käsiteltäväksi kohdaksi. 
Käsiteltyjä kohtia on 404 kpl ja kesken on 57 kpl. Jatkokehittämiskohteiden 
luetteloon merkitty 102 kpl. Tänään työpajassa työstetään yhteistä käsittelyä 
tarvitsevia kohtia. Tavoitteena on saada lausunnot käsitellyiksi ja maakuntien 
viitearkkitehtuuri valmiiksi 06/2018 alkupuoliskolla, käsittely digimuutosohjelman 
johtoryhmässä 19.6.2018. 

4. Ekosysteemi- ja palvelukeskusesittelyt 

 Heikki Heikkilä esitteli Luova-viraston valmistelua. 

5.  Edellisen työpajan tulosten yhteenveto 

  Arkkitehtuurin kerrosnäkymät 

Pehkonen esitteli osion yhteenvetoa. Työpajassa käsiteltiin työtön ja sote -
palvelupolkua arkkitehtuurikerrosnäkymän jäsennyksen kautta. Työpajan jälkeen 
työpajan havainnot kirjattiin QPR:n arkkitehtuurikerrosnäkymään. Lausuntojen 
käsittelyn ja tietojärjestelmäpalveluiden tarkennusten takia 
arkkitehtuurikerrosnäkymät otetaan myöhemmin jatkokäsittelyyn. 

Tietojärjestelmäpalvelut 

Pehkonen esitteli osion yhteenvetoa. Kokoonnuttiin pienryhmän kanssa 4.5. 
kartoittamaan maakunnalle yhteisiä palveluita. Ekosysteemien mahdollisesti 
tarjoamien tietojärjestelmäpalveluiden osalta kokoonnuttu toisen kerran 11.5. 
Pidetty lisäkommentointikierrospalaveri palveluiden järjestämisen osalta 9.5. ja 
asiakkuudenhallinnan osalta 14.5. Vimanan kanssa tarkennuksen jatko on vielä 
auki. Pelastustoimen kanssa pidetty tarkennuspalaveri 27.4. ja 10.5. 

Ekosysteemit ja palvelukeskukset 

Ulvila esitteli osion yhteenvetoa. Kuvaukset kerätty Tiimeriin kansioon 
”ekosysteemit”. Ei enää kokonaan puuttuvia kuvauksia. Ekosysteemien 
tietovarantojen ja -järjestelmäpalvelujen kohdentaminen MVA-tietovarantoihin ja 
–järjestelmäpalveluihin kesken. Ekosysteemien kuvaus 
liitearkkitehtuuridokumenttiin liitteitä vaille valmis kommenttikierrokselle. 
Priorisoitu lausuntokäsittelyä, joten ekosysteemi- ja palvelukeskuskuvauksissa 
viivettä kommenttikierrokselle lähettämisessä. Rinnakkaisen kehittämisen 
Järjestäjän työkalut –hankkeessa siirrytty myös käsittelemään valtiolta 
maakunnille tarjottavia tietojärjestelmäpalveluita, tämä saattaa generoida 
ekosysteemeillemme jatkokehittämishankkeen. 

Ulvila esitteli myös seuraavia osioita: 

Maakunnan rahoituspalvelujen käsitemalli 

Työstetty työpajakäsittelyn sekä toimialakohtaisissa pienryhmissä. MVA-hankkeen 
kommenttikierros päättyi 22.5.18. 



 

 

Viime kerralla käsitellyt lausuntotarkennettavat 

Hyödynnetty saatua palautetta. MVA:ta ei pidetä velvoittavana arkkitehtuurina. 
Palvelukartan osalta A) pitkän aikavälin tavoitteeksi ylätaso palveluiden 
kuvaaminen, joista suora polku toimialakohtaisiin/ekosysteemien 
arkkitehtuureihin (ei ehdi vaiheen 1 lopputulokseen, koska edellyttää 
arkkitehtuurien kehittämistä hankkeen ulkopuolella), B) lisätään taulukkoon 3 
siirtyvät työntekijävolyymit suhteuttamaan palvelukokonaisuuksien merkitystä 
asiakkaille ja maakunnalle.  

Asiakkuudenhallinnan vaihtoehtoiset etenemispolut 

Työpajakäsittelyn ja sen jälkeen pidettyjen pienryhmien pohjalta on lähipäivinä 
tulossa lopputulos MVA-hankkeen kommenttikierrokselle. Tasoina kehittyvä malli 
suositukseksi. Asia on ajankohtainen ja herättää maakunnissa kiinnostusta. 

6. Ekosysteemi- ja palvelukeskusesittelyt 

 Saku Härkönen esitteli ympäristöekosysteemiä ja Tatu Ulvila tulorekisteriä. 

7. Ryhmissä työstettävät kokonaisuudet 

Jakauduttiin pienryhmiin ja työstettiin lausuntokierroksella tulleita, vielä 
keskeneräisiä lausuntokommentteja. 

8.  Tehtäviä ennen seuraavaa työpajaa 

Ei tarvetta uusille työryhmille. 

Seuraava työpaja on 13.6. klo 12.30-16.00 VM, Mariankatu 9, Hki.  

9. Kokouksen päättäminen   

Kokous päätettiin klo 15.47.  

 

 
 

 


